
Zápis z 16. zasedání Akademického senátu FIS 
konaného dne 10. května 2023 

 
Přítomni: Berka, Borovička, Buchalcevová, Ivanega, Kaspříková, Langhamrová, Löster, Pavlíček, 

Potančok, Radváková, Sixta, Jedlička, Maršálek, Mikulenka, Shchur, Vach 

Omluveni: Bejšovcová 

Hosté: Fischer (děkan), Vltavská (proděkanka), Doucek (proděkan), Chlapek (proděkan)  

Zasedání probíhalo kombinovanou formou, a to prezenčně v místnosti NB 468 a on-line formou přes 

MS Teams, v týmu AS FIS. O jednotlivých bodech programu hlasovali členové AS FIS formou veřejného 

hlasování, a to společně po projednání všech bodů. 

Program: 

1. Návrh rozpočtu FIS na rok 2023 

2. Čerpání rozpočtu FIS za rok 2022 

3. Návrh změny Volebního řádu AS FIS – digitální volby 

4. Různé 

Na úvod předsedkyně AS FIS přivítala účastníky a byl odsouhlasen program jednání AS FIS. Následovalo 

jednání senátu dle navrženého programu. 

1. Návrh rozpočtu FIS na rok 2023 

Děkan na úvod shrnul obsah navrženého rozpočtu FIS. Uvedl, že fakultní rozpočet přímo navazuje na 

rozpočet VŠE, jenž byl schválen 26. dubna 2023. Celkový rozpočet školy vzrostl meziročně nominálně 

o 2,4 %. Rozpočet FIS v ukazatelích A+K vzrostl o 7,4 %. Růst rozpočtu FIS v ukazatelích A+K se 

dlouhodobě daří udržovat nad úrovní ostatních fakult VŠE. Zmíněný 7,4% růst rozpočtu bude 

proporcionálně použit na navyšování mzdových a ostatních neinvestičních prostředků. 

Usnesení: Akademický senát FIS schvaluje návrh rozdělení finančních prostředků FIS na rok 2023. 

Hlasování: pro návrh: 16, proti návrhu: 0, zdržel se: 0 

2. Čerpání rozpočtu FIS za rok 2022 

Děkan ve stručnosti představil také materiál zachycující čerpání rozpočtu fakulty za rok 2022. Tento 

materiál bude součástí výroční zprávy fakulty, o které bude AS FIS hlasovat na jednom z příštích 

zasedání. 

3. Návrh změny Volebního řádu AS FIS – digitální volby 

Děkan poděkoval za spolupráci a iniciativu při přípravě návrhu změny místopředsedovi Pavlíčkovi, jenž 

obratem poděkoval za spolupráci také senátoru Potančokovi. Děkan uvedl, že zásadní a jedinou 

změnou Volebního řádu je zavedení online hlasování prostřednictvím systému InSIS, a to po vzoru 

celoškolského senátu a také většiny ostatních fakultních senátů VŠE. Znění předloženého návrhu je 

inspirováno obdobným návrhem z FMV. 

Senátor Berka vznesl několik drobných připomínek k formulacím obsaženým v předkládaném návrhu, 

které byly na místě zapracovány. 



Usnesení: Akademický senát FIS schvaluje návrh změny Volebního řádu Akademického senátu FIS. 

Hlasování: pro návrh: 16, proti návrhu: 0, zdržel se: 0 

4. Různé 

Děkan zmínil, že bude v poměrně blízké době potřeba schválit výroční zprávu o činnosti fakulty. 

Místopředseda Pavlíček dodal, že bude rovněž nutné na jednom z příštích zasedání vyhlásit volby 

do AS FIS. 

Místopředseda Pavlíček posléze nadnesl téma kouření v areálu školy. Zmínil přitom, že – zejména 

zahraniční – studenti a hosté jsou často zaskočeni, když vidí kuřáky přímo před vchodem do školy, 

zejména pak u vchodu do Nové budovy. Děkan uvedl, že u vchodu do Nové budovy kouření povoleno 

není, nicméně je otázka, do jaké míry je to dodržováno či vymáháno. Senátor Potančok a proděkan 

Chlapek rovněž uvedli, že stávající prostory vyhrazené pro kuřáky nejsou nejšťastněji zvolené.  

Předsedkyně Langhamrová následně navrhla, že by se mohl zvážit kompletní zákaz kouření v celém 

areálu školy, tento názor ovšem podporu senátorů nezískal. Senátor Sixta argumentoval, že plošný 

zákaz kouření by mohl zvednout vlnu negativních reakcí. Zdůraznil, že je nutné, aby pro kuřáky byly 

vyhrazeny oddělené prostory, kde nebudou rušit a obtěžovat kouřem ostatní. 

Senátoři AS FIS se shodli, že by bylo potřeba zřídit pro kuřáky vhodný (ideálně stavebně oddělený) 

prostor a zajistit dodržování zákazu kouření v prostorách VŠE, především pak před vchody – např.  

vyvěšením cedulek upozorňujících na zákaz kouření. Zároveň požádali děkana, aby tuto záležitost 

předal dále na příslušná místa. 

Senátorka Radváková vznesla dotaz, zdali již byla zapracována její připomínka z minulého zasedání AS 

FIS týkající se Zásad hodnocení tvůrčí činnosti FIS v části skript. Skripta jsou dle jejího názoru v tomto 

dokumentu vymezena až příliš stručně. V této souvislosti zmínila příklad zamítnutí skript s 

odůvodněním jejich nedostatečnou délkou. Senátoři AS FIS a děkan se dohodli, že bude ustavena 

společná pracovní skupina, která předloží potřebný návrh změny Zásad hodnocení tvůrčí činnosti FIS. 

Děkan posléze předloží vypracovaný návrh jako technickou novelu tohoto předpisu. Za AS FIS budou 

v této pracovní skupině senátoři Borovička, Radváková a Shchur. 

Senátor Vach zmínil problém nedostatečného počtu mikrovlnek ve škole, na což si studenti opakovaně 

stěžují, jelikož se u mikrovlnek tvoří v době oběda dlouhé fronty. Otázku se na školní úrovni pokusí 

otevřít jak členové AS VŠE, tak děkan. 

 

Zapsal: Maršálek      Za správnost: Langhamrová, Pavlíček 

 

Termín příštího zasedání AS FIS: bude oznámen 


